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Protokół  

z posiedzenia Komisji Kultury i Oświaty 

odbytego w dniu 20 czerwca 2011 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9:05 Przewodniczący Komisji, p. Sławomir 

Urbaniak. W posiedzeniu udział wzięli: 

 

Sławomir Urbaniak 

Jarosław Bytniewski 

Rafał Drzewiecki 

Krzysztof Socha 

Aleksandra Wojciechowska 

 

oraz:  

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Z-ca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Podinspektor ds. planowania przestrzennego – Anna Jaszczyńska 

Dyrektor GOKiS – Michał Żelazek 

Animator kultury w GOKiS – Maciej Frąckowiak 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. "Akcja Lato" - plany, program, przygotowanie. 

2. Plan pracy komisji na II półrocze 2011r. 

3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy 

 

Ad.1 porządku posiedzenia 

 Pan Maciej Frąckowiak przekazał radnym plan „Akcji Lato”, który stanowi załącznik 

do protokołu. 

 Radna Wojciechowska zapytała czy dzieci z grup młodszych mogą uczestniczyć w 

zajęciach zaplanowanych dla grup starszych, jeśli bardziej podobałyby im się zajęcia 

zaplanowane? Spytała też o problem uczestnictwa w zajęciach dzieci 6-letnich, które są w 

pierwszych klasach. 
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 Radny Drzewiecki zaznaczył, że nie można pozwolić na to, żeby dzieci młodsze 

uczestniczyły w zajęciach, które nie są przeznaczone dla ich grupy wiekowej dla grup 

starszych. 

Radna Wojciechowska zwróciła uwagę na problem z dojazdem na miejsce zbiórki. Są 

dzieci w gminie, które nie mają jak dojechać. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że gmina przeznacza pieniądze na ten cel. Jednak, jeśli 

autobus miałby jeździć przez całą gminę, nie starczyłoby pieniędzy na atrakcje.  

Pan Wójt dodał, że nie widzi problemu, jeśli chodzi o wiek dzieci, to czy dziecko ma  

6 czy 7 lat nie zmienia faktu, że jest np. w pierwszej klasie i może w tej sytuacji zapisać się na 

zajęcia zaplanowane w klasach 1-3. 

Radny Urbaniak zadał pytanie, czy są zapewnieni opiekunowie na czas zajęć. Czy 

GOKiS dysponuje wystarczającą obsadą.  

Pan Frąckowiak  odpowiedział, ze na ten moment brakuje opiekunów w grupach, ale 

trwają rozmowy i na czas zajęć opiekunowie na pewno będą.  

W dalszej części posiedzenia animator kultury w GOKiS przedstawił szczegółowo program 

wydarzeń kulturalnych i sportowych w gminie na czas wakacyjny.  Wcześniej poinformował, 

że zaplanowany na 25 czerwca br. festyn sołecki pokrywa się, co prawda z Dniami 

Kleszczewa. Wydarzenia te jednak nie będą ze sobą kolidowały, gdyż program festynu 

zaplanowany jest w godzinach porannych, kiedy na Dniach Kleszczewa nic się nie odbywa. 

Program wydarzeń kulturalnych i sportowych zaplanowanych na lato przedstawia się 

następująco: 

- wakacje w bibliotece „Japonia – kraj warty poznania” 

- zajęcia sportowe na obiektach w Kleszczewie i Tulcach 

- półkolonie z tenisem ziemnym – zajęcia odpłatne 350 zł 

- konkurs plastyczny „STOP NAŁOGOM” – wręczenie nagród odbędzie się na festynie 

„Żegnamy Wakacje” w Tulcach 

- wakacje w Międzyzdrojach pod hasłem „Piękne nasze morze” – zorganizowane przez 

Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Oświaty Oraz Upowszechniania Kultury Na Wsi –chętni 

proszeni są o zapisy. 

- zajęcia plastyczne „Mali artyści przeciw nałogom” – sfinansowane częściowo przez GOKiS 

- warsztaty fotograficzne – w miesiącu lipcu odbędą się w Tulcach, w sierpniu w 

Kleszczewie. Zajęcia odbywać się będą w godzinach popołudniowych, mogą w nich 



3 

 

uczestniczyć zarówno dzieci, jak i dorośli. Pan Frąckowiak poinformował, że planowana jest 

kontynuacja zajęć fotograficznych po wakacjach, wszystko jednak zależy od zainteresowania. 

Radny Urbaniak zapytał o źródło finansowania festynów sołeckich. Radnego 

interesowało czy środki pochodzą z funduszy sołeckich. 

Radny Krzysztof Socha zapytał czy jest już zarys programu zabawy w Tulcach.  

Pan Frąckowiak odpowiedział, że nie zna jeszcze szczegółów, ale przypuszcza, że 

będzie karuzela dla dzieci oraz na koniec dnia zabawa taneczna. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Radni ustalili plan pracy Komisji na II półrocze 2011 r., który stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący poprosił o zreferowanie projektów uchwał. 

1. Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/57/2011 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2010 rok oraz uchwały nr IX/58/2011 w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Pani Skarbnik powiedziała, że bilans skonsolidowany to wszystkie bilanse robione w 

Gminie. W roku obecnym po raz pierwszy się to przedstawia,  jest to wymagane do 

uzyskania przez Wójta Gminy absolutorium. 

Radni nie mieli pytań. 

2. Pani Barbara Błoch przedstawiła projekt uchwały nr IX/59/2011 w sprawie zbycia w 

formie przetargu nieruchomości położonej w miejscowości Tulce. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Pani Błoch skonsultowała z radnymi propozycję mieszkańców na nazwę ulicy w 

Gowarzewie – ul. Zbigniewa Ziembińskiego – był to profesor UAM. 

Radny Urbaniak powiedział, że bardziej skłaniałby się do nadania nazwy Powstańców 

Wielkopolskich. 

Radny Drzewiecki powiedział, że jeżeli planuje się tam taką „enklawę” ulic znanych 

ludzi to nazwa mogłaby być. 

Radny Bytniewski powiedział, że jeżeli nie jest ta ulica między innymi o nazwach do 

siebie zbliżonych to on nie widzi problemu w takim nadaniu jej nazwy. 
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Pan Wójt powiedział, że ulica mogłaby być nazwana nazwiskiem osoby, co do której 

nie ma wątpliwości kim jest. 

Radny Drzewiecki powiedział, że można na przyszłość pomyśleć o stworzeniu takich 

ulic na nowych terenach mieszkaniowych. 

W efekcie dyskusji radni byli przeciwni takiemu nadaniu nazwy ulicy, ponieważ nie 

znajduje ona odzwierciedlenia w nazwach pobliskich ulic. 

3. Pani Nowicka przedstawiła projekt uchwały nr IX/60/2011 w sprawie wyłapywania 

bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo. Poinformowała radnych, że tekst 

tej uchwały otrzymali już w marcu. Projekt uchwały został przesłany do 

zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii, który zasugerował, żeby 

dopisać liczbę dni, w których zwierzęta będą przebywać na terenie Zakładu 

Komunalnego. Opinię powinno przedstawić też Towarzystwo Opieki nad 

Zwierzętami, jednak bardzo trudno było się z nimi skontaktować z powodów zmian 

personalnych na stanowiskach kierowniczych oraz z powodu zmiany siedziby.  

Radny Socha spytał co w sytuacji gdy ktoś nie odbierze psa? 

Pani Nowicka powiedziała, że w przepisach nie ma możliwości zmuszenia kogoś do 

odebrania zwierzęcia. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

4. Pani Grażyna Frąckowiak przedstawiła projekt uchwały nr IX/61/2011 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i 

Sportu w Kleszczewie. Pani Frąckowiak powiedziała, że główną różnicę w kosztach 

stanowią opłaty za zużycie energii – doszły Orliki, poza tym była ciężka zima. 

Pan Wójt dodał, że nie można było przewidzieć opłat za Orliki, ponieważ była to 

nowa sytuacja. 

Pani Skarbnik spytała czy GOKiS ma zobowiązania wymagalne? 

Pani Frąckowiak powiedziała, że nie. 

Radny Urbania spytał co znaczą środki trwałe w budowie? 

Pan Wójt powiedział, że chodzi o budynek GOK. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

5. Pani Jaszczyńska przedstawiła projekt uchwały nr IX/62/2011 w sprawie zmiany 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone 

w Gowarzewie, Markowicach, Krzyżownikach, Śródce, Krerowie i Bylinie.  

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4711
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4711
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4712
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Poinformowała radnych, że jest to zmiana „kosmetyczna” uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia zmiany m.p.z.p. Zmiana polega na rozdzieleniu załącznika nr 6 na 

załączniki 6a i 6b. 

Radni nie mięli pytań. 

6. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/63/2011 w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2011r.  

Pani Sekretarz powiedziała, że zostanie on ustalony podczas Sesji. 

7. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/64/2011 w sprawie powołania 

zespołu, który przedstawi Radzie Gminy opinię o zgłaszanych kandydatach na 

ławników. Pani Sekretarz spytała czy radni mają propozycję kandydata z ich Komisji? 

Kandydat do zespołu z Komisji Kultury i Oświaty zostanie wskazany na Sesji. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

8. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/65/2011 w sprawie przyjęcia 

Regulaminu korzystania z parku gminnego w Kleszczewie.  

Pani Sekretarz powiedziała, że było napisane, że powinno się posiadać pojemnik na 

odchody zwierząt, jednak pani mecenas Woźniak – Tyczka jest zdania, że jest to za 

duże ingerencja w szczegóły, pani Sekretarz powiedziała, że jeszcze na Sesji będzie na 

ten temat mowa. 

Radna Wojciechowska spytała czy w stawie będzie można łowić ryby? 

Pan Wójt powiedział, że jak zarybi się staw to nie chciałby, aby zostało to od razu 

wyłowione. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

9. Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IX/66/2011 w sprawie opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Kleszczewo.  Pani Sekretarz zaznaczyła, że są różne rozstrzygnięcia w sprawie 

uchwał dotyczących opłat za przedszkola – dużo uchwał jest przez wojewodę 

uchylanych.  

Radna Wojciechowska spytała czy pozostanie opłata stała? 

Pani Sekretarz powiedziała, że nie, obecnie opłaty dotyczą opłaty za każdą godzinę 

pobytu dziecka  powyżej 5 godzin w przedszkolu. 

Radny Drzewiecki powiedział, że koszty zostaną stałe, natomiast jak dzieci będą 

odbierane wcześniej to nie będzie opłaty. Radny spytał też co w sytuacji gdy rodzic 

zadeklaruje 8 godzin dziennie, a będzie odbierał po np. 10 godzinach? 

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4713
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4714
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4714
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4715
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Pan Sekretarz powiedziała, że istnieje możliwość wprowadzenia opłaty w projekcie 

uchwały, można dodać taki zapis w uchwale, np. w wysokości 20 zł. Pani Sekretarz 

mówi też, że jest to niebezpieczne, z tego względu, że rodzice mogą traktować 

przedszkole jak „opiekunkę” i odbierać dziecko znacznie później. 

Radny Drzewiecki spytał kiedy były ostatnio zmieniane opłaty za przedszkola? 

Pani Sekretarz powiedziała, że 5 lat temu. 

Radni ustalili, że do uchwały zostanie dodany zapis o opłacie dodatkowej w 

wysokości 20 zł za godzinę, za odebranie dziecka po zadeklarowanym terminie. 

Radna Wojciechowska zauważyła, że proponowany system opłat jest bardziej 

sprawiedliwy, ponieważ płaci się za godziny. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

10.  Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/67/2011 w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego na zadanie inwestycyjne.  Pani Skarbnik podkreśliła, że 

budżet w chwili obecnej jest już mocno zadłużony. Dodała również, że mówiła już o 

tym jak radni podejmowali decyzję o realizacji tej inwestycji. 

Radni nie mieli pytań. 

11.  Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr IX/68/2011 w sprawie zmiany budżetu 

na rok 2011. Radni nie mięli pytań. 

 

 

 

Po wyczerpaniu tematów, o godzinie 12:25, Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała:        Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

      Anna Jaszczyńska                     Przewodniczący Komisji   

       

             Sławomir Urbaniak 

http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4716
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717
http://bip.kleszczewo.pl/?a=4717

